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08. august 2021 

I henhold til § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg 

hermed følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvor meget har de seneste biologiske undersøgelser af 

forekomsten af narhvaler i de østgrønlandske farvande kostet? 

2. Hvor lang tid har den seneste biologiske undersøgelse af 

narhvalers forekomst i østgrønlandsk farvand varet? 

3. Hvornår blev der sidst foretaget en biologisk undersøgelse af 

narhvalers forekomst i østgrønlandsk farvand? 

(Medlem af Inatsisartut Knud Mathiassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

De seneste biologiske undersøgelser i de østgrønlandske farvande har set ud 

som om de er mislykkedes, således at der er blevet fastsat kvoter af store 

fangstdyr uden udgangspunkt i forekomsten af disse og antallet af fangere. 

Det er af yderste vigtighed, at man politisk værdsætter fangerne på lige fod hele 

landet taget i betragtning. 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


